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Atlantska vijeće Albanije organiziralo je dvanaestu po redu konferenciju 
posvećenu sigurnosti u regiji pri čemu su pitanje Kosova, neriješena situacija 
u Bosni i Hercegovini, uloga NATO-a u regiji i tekuće reforme u državama re
gije bile nezaobilazne teme. Na konferenciji su sudjelovali najviši dužnosnici 
albanske izvršne i zakonodavne vlasti, predstavnici oporbe, dužnosnici 
NATO-a i ATA-e, predstavnici atlantskih vijeća, diplomati, mediji. 

Naglasak u izlaganjima albanskih političara, bez obzira jesu li u poziciji ili 
opoziciji, bio je usmjeren na gospodarska i politička postignuća albanskih re
formi na putu u euroatlantske integracije. Albanski premijer (Sali Berisha) 
posebno je naglasio borbu protiv domaće korupcije kao jedan od glavnih prob
lema albanskog društva. Posebno je istaknuto uvjerenje o skoroj pozivnici Al
baniji za članstvo u NATO-u. Albanski dužnosnici manje su se izjašnjavali o 
Kosovu, ali je politički savjetnik gt NATO-a (Antonio Ortiz) vrlo jasno dao do 
znanja kako će se učiniti sve da na Kosovu ne dođe do neželjenih kriznih si
tuacija. 

Predstavnici ministarstava obrane zemalja članica Američko-jadranske 
povelje izrazili su zadovoljstvo dosadašnjim tijekom obrambenih reformi i 
međusobnom suradnjom. Mate Raboteg iz Ministarstva obrane Republike 
Hrvatske istaknuo je dosadašnji napredak Hrvatske na putu u članstvo Save
za, plan dugogodišnjeg razvoja hrvatskih oružanih snaga te optimizam u 
očekivanju odluka predstojećeg sastanka na vrhu u Bukureštu. Bivši premi
jer Kosova (Bujar Bukoshi) jedini se jasno i otvoreno zauzeo za hitno prizna
vanje nezavisnosti Kosova te naglasio da nema više nikakvih mehanizama, 
ukoliko se to pitanje želi riješiti na najbolji način. S druge strane, predstavnik 
Instituta za društvene znanosti iz Srbije (Dušan Janjić) smatra da se radi o 
procesu rješavanja tog pitanja, a ne o jednostranoj odluci. Izrazio je stav da pi
tanje Kosova neće biti uskoro riješeno, već će to biti dugoročni proces. Direk
tor Centra za međunarodne odnose iz Bosne i Hercegovine (Miloš Šolaja) 
podsjetio je na još uvijek neriješen status BiH te nužne političke mjere kako 
bi se nastavio reformski proces nužan za funkcioniranje države. 

Predstavnik Atlantskog vijeća Hrvatske spomenuo je moguće opcije koje 
vode prema kosovskom rješenju, što u slučaju neefikasne preventivne diplo
macije i prolongiranja rješenja može dovesti do ozbiljnog političkog i etničkog 
nasilja. Savo Kentera iz Euroatlantskog vijeća Cren Gore ocijenio je da ruski 
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politički utjecaj na regiju ne bi trebao biti odlučujući i važan, što je konstati
rano i iz aspekta Crne Gore. 

Konferencijaje bila dobro organizirana te posebnu zahvalnost treba upu
titi predsjedniku Atlantskog vijeća Albanije (Arian Starova), jer je ponovno 
pokazana kako ovakve prilike, uz medijsku nazočnost i mnogo mladih kole
ga, predstavljaju odličan način senzibiliziranja šire javnosti za euroatlantske 
integracije. 

Mladen Nakić 
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